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Predsjedniku Vlade, Dusku Markovicu

Nakon Vaseg imenovanja na mjesto premijera i formiranja vlade, kazali ste da ce

ministri u Vasoj Vladi morati saxjesnim radom opravdati ukazano poyjerenje.

Odgovarajuci na jedno od pitanja u vezi rasvetljavanja ubistva Duska Jovanovica,

sugerisali ste da se isto pitanje postavi onima koji su zaduzeni da gone pocinioce

krivicnih djela, jer vi necete raditi njihov posao, misleci na tuzilastvo.

Da podsjetim i Vas i gradane, u vrijeme tog strasnog zlocina, bili ste na funkciji

sefa Sluzbe drzavne bezbjednosti i bilo je ocekivano da ta Sluzba bude ukljucena u

istragu i zbog Vase izjave da ste imali saznanja o tome da je mot Duska

Jovanovica bio ugrozen.

Izjavili ste ranije i da ce se neki stidjeti zato sto su Vas optuzivali tokom istrage,

nagovjestavajudi time da de se zlocin, cak ubizo, rasvijetliti.

Sasvim neocekivano, nedavno Vas potpredsjednik i ministar pravde, g.din Pazin je

izjavio kako su u slucaju istrage ubistva Duska Jovanovica, napravljeni propusti i

da su ti propusti uslovili neqesavanje zlocina. Da podsjetim i Vas i javnost da smo

makar mi, clanovi Duskove porodice, vise puta ukazivali na propuste, opstnikcije i

necinjenje.

Smatrate li da se dovoljno uradilo na rasvetljavanju ovog zlocina i mislite li da je

izjava Ministra pravde adekvatna nivou pozicije koju pokriva, a podrazumijeva i

odredenu odgovomost, posebno kada je ovaj zlocin u pitanju?



Da li je, po Vasem misljenju, ministar pravde gdin Pazin pokazao dovoljno

senzibiliteta i profesionalnog kredibilitata time sto nije izrazio zainteresovanost da

od nadleznog tuzilastva zatrazi profesionalnu odgovomost zbog ocigledne

pasivnosti u rjesavanju ovog zlocina? Da li je nepostupanje i necinjenje krivicno

djelo?

Da li je ovaj ministar svojim radom i zaiaganjem opravdao Vase ukazano

povjerenje prilikom sastavljanja Vlade?

Gdine Markovicu, da li dete Vi nesto preduzeti zbog dinjenice da, u vrijeme Vaseg

mandata, nijesu pronadeni i procesuiram pocinioci i nalogodavci ubistva, tj. da li

cete zatraziti profesionalnu odgovomost onih koji su pasivnim odnosom doveli do

neijesavanja zlocina?

Poslanica

DanijelaPavicevic, ̂  >
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Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice;

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovdre na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 30. oktobra 2019. godinO; kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanicima.

y il^SkoJ^artovic



POSLANICKO PITANJE

Nakon Vaseg imenovanja na mjesto premijera i formiranja Vlade, kazali ste
da ce ministri u Vasoj Vladi morati savjesnim radom opravdati ukazano
povjerenje. Odgovarajuci na jedno od pitanja u vezi rasvjetljavanja ubistva
Duska Jovanovica, sugerisali ste da se isto pitanje postavili onima koji su
zaduzeni da gone pocinioce krivicnih djela, jer vi necete raditi njihov posao,
misleci na tuzilastvo.

Da podsjetim i Vas i gradane, u vrijeme tog strasnog zlocina; bili ste na
funkciji sefa Sluzbe drzavne bezbjednosti i bilo je ocekivano da ta Sluzba
bude ukljucena u istragu i zbog Vase izjave da ste imali saznanja o tome da je
zivot Duska Jovanovica bio ugrozen.

Izjavili ste ranije i da ce se neki stidjetl zato sto su Vas optuzivali tokom
istrage, nagovjestavajuci time da ce se zlocin, cak ubrzo, rasvijetliti.

Sasvim neocekivano, nedavno Vas potpredsjednik i ministar pravde,
gospodin Pazin je izjavio kako su u slucaju istrage ubistva Duska Jovanovica,
napravljeni propusti i da su ti propusti uslovili nerjesavanje zlocina. Da
podsjetim i Vas i javnost da smo makar mi, clanovi Duskove porodice, vise
puta ukazivali na propuste, opstrukcije i necinjenje. Smatrate li da se
dovoljno uradilo na rasvjetljavanju ovog zlocina i mislite li da je izjava
ministra pravde adekvatna nivou pozicije koju pokriva, a podrazumijeva i
odredenu odgovornost, posebno kada je ovaj zlocin u pitanju?

Da li je, po Vasem misljenju, ministar pravde gospodin Pazin pokazao
dovoljno senzibiliteta i profesionalnog kredibiliteta time sto nije izrazio
zainteresovanost da od nadleznog tuzilastva zatrazi profesionalnu
odgovornost zbog ocigledne pasivnosti u rjesavanju ovog zlocina? Da li je
nepostupanje i neanjenje krivicno djelo?

Da li je ovaj ministar svojim radom i zalaganjem opravdao Vase ukazano
povjerenje prilikom sastavljanja Vlade?

Gospodine Markovicu, da li cete Vi nesto preduzeti zbog cinjenice da, u
vrijeme Vaseg mandata, nijesu pronadeni i procesuirani pocinioci i
nalogodavci ubistva, tj. da li cete zatraziti profesionalnu odgovornost onih
koji su pasivnim odnosom doveli do nerjesavanja zlocina?



ODGOVOR

Postovana poslanice Pavicevic,

Vise sam puta u ovom Domu odgovarao na pitanja vezano za ubistvo glavnog
i odgovornog urednika Dana Duska Jovanovica. Posljednji put sam to ucinio
tacno prije godinu dana, odgovarajuci na pitanje poslanika Gorana
Danllovica.

Podsjeticu Vas da sam tada, a u odnosu na samu istragu ovog zlocina, jasno
saopstio svoj stav - a to je da su sva ovlascenja i odgovornosti data Drzavnom
tuzilastvu koje vodi istragu odnosno postupak od njegovog zacetka do samog
presudenja kod Suda. Kao i da nadlezno tuzilastvo daje policiji obavezujuce
naloge i uputstva; i njegova uloga je rukovodeca i kljucna, kako se god
politlcka percepdja u tom smislu razvijala.

DanaS; kao i tada, smatram da u ovom stadljumu istrage, ukoliko je to
opravdano - vise detalja o prikupljenim saznanjima i dokazima, moze
saopstiti iskljucivo nadlezno Tuzilastvo, koje ima te informacije, a ni u kom
slucaju - predsjednik Vlade, koji ih pritom i nema.

Ipak, iz posebnog pijeteta prema bolu koji osjecate kao neko ko je ovim
nemilim slucajem izgubio svog najblizeg, i neko ko ce bez ostatka i do kraja
istrajavati na zadovoljenju pravde, odgovoricu Yarn i ovog puta u kontekstu
postavljenih pitanja i interesovanja.

Registrovao sam izjavu potpredsjednika Vlade i ministra pravde ovim
povodom, i apsolutno sam saglasan sa Vasom ocjenom da je potrebno
zatraziti odgovornost na onoj adresi koja svoj posao nije uradila
profesionalno i odgovorno.

Isto tako, vise puta, pa evo i danas kroz nekoliko pitanja, evidentiram i praksu
da se institut Premijerskog sata iznova koristi da se Vladi adresiraju pitanja
van njene nadleznosti i funkcionalnog domasaja. Uz svo uvazavanje, nije
valjda da je ovo jedini mehanizam kontrolne uloge Skupstine koji
funkdonise!

I  licno, a ne samo profesionalno, veoma djenim i uvazavam ulogu
Parlamenta, to se i vidi, jer svako drukcije ponasanje, odakle god dolazilo -



podriva cjelokupan sistem i ukazuje na ociglednu potrebu da mijenjamo one
djelove koji pokazuju devijacije.

Ako zakonodavna vlast ne moze valjano vrsiti nadzor nad radom Drzavnog
tuzilastva, onda je na nacin meni nepoznat, Tuzilastvo u Crnoj Gori odjednom
postalo nezavisnije i od sudske vlasti.

Uvazena poslanice,

Potpredsjednik Vlade javno je u ime Vlade ispostavio svoje interesovanje
Drzavnom tuzilastvu. Ali odgovor koji smo od njih dobili poznat je cijeloj
javnosti; 1 on ne upucuje na potvrdu navodnih propusta u ovoj Istrazi, niti
konkretizuje postupanje tim povodom.

A na ocjenu ministra pravde da je povjerenje u Tuzilastvo na nedopustivo
niskom nivou, dobili smo odgovor da je Drzavno tuzilastvo „nezavisan i
samostalan organ, i da Vlada ne moze i ne smije da ga kontrolise".

Pitam Vas i cjelokupnu javnost - kada ga je to Vlada kontrolisala?

1 da dodam - pitanje povjerenja je stvar percepcije, i pripada kategoriji
politickih ocjena koje pripadaju ministrima odnosno politickim funkcijama
koje obavljaju.

Kao predsjednik Vlade striktno primjenjujem ustavnu podjelu vlasti i
postujem sistemsku poziciju svake institucije.

Kad ocekujete odgovornost potpredsjednika Vlade i ministra pravde - on je
odgovoran da i pred vama koji ga birate, kao i preda mnom, za svoj rad polozi
racune.

Sada kada smo utvrdili da makar institut Premijerskog sata i poslanickih
pitanja funkcionise - zatrazite to direktno od njega, a meni ostavite da
savjesnost, rad i rezultate svojih ministara ocijenim po svojim mjerilima, i
kada za to dode vrijeme.

Poslanice Pavicevic,

Imam potrebu da neodvojivo od ove teme ponovim da Vlada zastupa politiku
nulte tolerancije prema bilo kojem obliku nasilja nad novinarima!



Slijedeci ovo opredjeljenje, crnogorska policija otkriva pocinioce u svim
slucajevima nasilja nad novinarima koji se gone po sluzbenoj duznosti, a koji
su se dogodili u mandatu ove Vlade.

Veoma je znacajno da su u vecini slucajeva vec donijete pravosnazne presude
i da su vecini poclnilaca izrecene zatvorske kazne, dok je jedan broj
postupaka jos uvijek u toku.

Prema podacima koje sam dobio od Uprave policije, u ovoj godini nije
zabiljezen nijedan fizicki napad na novinare, sto je rezultat posvecenog rada
i zalaganja nadleznih organa.

Na samom kraju, jos jednom - sa ovog mjesta ne podsjecam, vec javno
apelujem da Drzavno tuzilastvo podrobno ispita da li su u slucaju ubistva
Duska Jovanovica postojali odredenl propusti i nedostaci u postupanju.

I  ukoliko se ispostavi da jesu, pokrenu procedure za utvrdivanje
odgovarajuce odgovornostb i o tome informise njegovu uvazenu porodicu,
VladU; i cjelokupnu crnogorsku javnost.

Poslanice Pavicevic,

U Vasem pitanju ste se dotakli i nekih stvari koje ste spoznali ili culi.

Prvo: apsolutna je laz, neistina, neljudska i gradanska podvala da sam prijetio
Dusku Jovanovicu ikada, a posebno na takav nacln.

Razumijevajuci Vas i Vasu porodicu, reel cu samo jedno - ja sam se sa Vasim
bratom sastajao vise puta i kada se nijesmo slagali. I ne na moj poziv, nego na
njegova interesovanja. I to nlje bilo u kabinetima, nego na javnim mjestima. I
to su mogli vidjeti drugi ljudi. Dakle, nijesam ja imao potrebu da na taj nacin
oduzimam zivot tada, niti ikada.

I to su samo podvale. To su politicke spekulacije. Ja Vas ne znam licno, a sa
Vasim bratom sam se druzio. A kada smo se razisli politick^ onda smo imall
kontakt. Zdrav kontakt. Toliko o tom dijelu Vaseg navoda.


